
Datum konani:

Misto konani:

Pritomni:

Omluveni:

Neomluveni:

Hosté:

Zapisovatel:
Ovérovatel:

Cas konani:

Program jednani:

Mésto Kyjov
Vybor pro energetiku

Zapis z jednani ¢. 5/2023

28.02.2024

salonek tajemnika

(viz prezenéni listina), Petr Zmijak, Daniel Cmelik, Ing. Antonin Rajda,

Mgr. Hana Bednatikova, Mer. Zuzana Veverkova, Pavel Horfiak

MDDyr. Jan Cahlik, Ing. Bohumil Voznica

Bc. Antonin Kuchar

Roman Pekérek, Ing. Eva Svihelova .

Pavla Soukopova, DiS. |

Petr Zmijak >
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1. Zahajeni jednani, schvdleni programu, uréeni ovérovatele zapisu
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Pribéh jednani:

Pripravované projekty FVE .

Informace k nabijecim stanicim k elektromobilu

Zapojeni do projektu s Ceskou zemédélskou univerzitou

Aktudlni informace k postupu v ramci Energetického managementu

Informace od Eg.D

ad. 1. Zahajeni jednani, schvaleni programu, ur¢eni ovérovatele zapisu

Mistopredseda vyboru pan Zmijak zahajil jednani p¥ivitanim vSech pritomnych a predal slovo

panu Cmelikovi, ktery navrhl pana mistoptedsedu Zmijdka ovéfovatelem zapisu, s cimzZ

navrzeny i ostatni pritomni tlenové souhlasili. Dale piitomné pan Cmelik seznamil
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s programem jednani a ptivital nového élena vyboru a to pana Hornaka. Podal informaci k bodu

&. 5, Ze se probihal na minulém vyboru a nové informace k tomuto bodu nejsou. Pote predal

slovo vedoucimu Odboru rozvoje mésta panovi Pekarkovi.

ad. 2. Pripravované projekty FVE
Pan Pekarek informuje o FVE ve mésté. Odbor rozvoje si nechal zmapovat lokalitu Kyjovska

ve spolupraci se spoleénosti Eg.D, kde jsou moZné jaké kapacity v ramci pretoki v blizkosti

nagich budov ve vlastnictvi mésta. Bylo zjisténo, Ze mizeme vyuzit budovy, kde sidli Centrum

socidlnich sluzeb. Zde se podaiilo uzaviit smlouvu s Eg.D., kde jsou pretoky 50 kW. V letoSnim

roce se ptipravuje projektova dokumentace na realizaci 50kW elektrarny ve. dobijecich stanic

na elektromobily. Informoval, ze se pro CSS vyrabi 3 elektromobily (Odbor rozvoje sehnal

dotaci na jejich potizeni), coz bude na sebe navazovat. Druhym mistem, kde Ize zbudovat FVE

je ZS a MS Dr. Joklika. Zde se také podarila uzaviit smlouva s Eg.D na pretoky ve vy8i 50kW.

Podotkl, Ze se zde bude stavét FVE o velikosti 90kW. Bude vyuzit plny potencial stfechy a

uvidime, jak se pohne legislativa, jestli bude moZn4 komunitni energetika a v jakém rozsahu a

kam nds v8ude pusti. Zduraznil, Ze se éeké na legislativu. Ani Eg.D nema aktualné potfebné

informace. Nicméné mésto bude pripraveno � je v planu napf. vyuZiti pro vefejné osvétleni.

Sdélil dilezitou informaci, Ze se podafila realizovat FVE na krytém bazénu, ktera ma 90 kW.

Zde se Geka na paralelni piipojeni, zda bude schvdleno, v ptipadé schvdleni bude FVE

bezpietokova. Zde je moznost vyuZiti nejen pro letni a zimni Cast, ale také pro stadion. Dale

sdélil informace tykajici se ceny tleKtiiny. Pan Cmelik dopliuje informace k bazénu, Ze jiZmaji

néjakou lehkou zpétnou vazbu, diky provozu, tykajici se spotfeby elektiiny a je spotitano, Ze
�

FVE pokryje maximalné 20% 30% spotieby. Zde nelze predpokladat, Ze tam budou néjake

pietoky, ale aspofi 1/3 nakladi 'ham to pokryje, coz neni malo. A pan Cmelik to vidi jako

vyhodnou investici pro mésto. Velka ¢dst nakladi na bazéné zahrnuje pravé spotfebu elektfiny.

Pan Pekarek dopliuje, Ze tyto tii objekty jsou jedinymi, na kterych FVE prozatim Ize realizovat.

Divody: sniZeni vySe poskytnuté dotace a neni jinde moZné udélat FVE s pfetoky. Pan Pekarek

vyzval k dotazim. Pan Cmelik doplituje informaci, Ze se bavil se zastupcem Eg.D. (bod €. 6)

tykajici se ve spolupraci s obcemi, zejména energeticky management, planované FVE,

energeticka komunita atd., sdélil, Ze maji spoustu projekth, kde cht&ji rusit nadzemni vedeni a

dat jej pod zem, cht&ji navySovat kapacitu sité a rozvodny. Dale se jej dotazal na posileni sité a

komunitni energetiku. Nazor zAstupce Eg.D je negativni, protoze to nebude tak jednoduché.

Nicméné ted'maji ve spoleénosti teSit, zda se budou podilet na komunitni energetice, aby z toho

taky néco, jako spoleénosti, méli (vkladali lokalni rozvod), ze by se do takovych to projektt
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zapojovali. Pan Pekarek do toho vstoupil, Ze mu to pfijde jako blbost, aby spoletnost, jako je

Eg.D. do toho vibec vstupovala. Opétovné vyzval ¢leny vyboru k dotazim tykajici se FVE.

Dotazy Z4dné nebyly. Doplnil jeSté, Ze se co se tykaé posilovani energetiky v Kyjové je

dohodnuto s Eg.D., Ze se obnovi, opravi a doplni cca 6 trafostanic, postupné béhem tfi let

k tomu dojde. Jedna se s nimi i o ukladani kabelaZe nizkého i vysokého napéti, ale je to realizace

na del&'i dobu (pi. 25 let), neni to moZné vyfeSit v kratkém intervalu. VeSkeré sité jsou,

nejmlad8i 5-6 let, ostatni 15 let a Zivotnost toho je cca 40 let. Odbor rozvoje snazi, v ramci

revitalizaci ulic, tohle redit a to at' uZ jsou to trafostanice ¢i nadzemni vedeni, ale neni to vibec

jednoduché. Loni se podafilo vyjednat vyménu 5 trafostanic, tak se uvidi, jak to piyde do

budoucna. Pan Pekarek se rozloudil, predal slovo panu Cmelikovi, ktery pfedal slovo pani Ing.

Svihelové, ktera informuje o nabijetkach na elektromobily, jenzZ je doplitujici bod k projednani

vyboru.

ad. 3. Informace k dobijecim stanicim elektromobilu

Ing. Svihelova informuje o nabijecich stanicich elektromobili ve méstech, zejména v oblasti

dotaci. Jedna se o podporu vybudovani verejnych dobijecich stanic, vyhlaSuje ji Ministerstvo

dopravy v ramci operaéniho programu Doprava, vyzva je zaméfena na realizace dobijeci

stanice s maximdlnim vykonem 22 kW, miZou to byt stanice ukotvené jak na sloupech, tak

kotvené na sténu stanoveného objektu, stanice bud' s jednim, nebo dvéma bodys tim, Ze si ridici

organ stanovil minimdlni poéet béZnych dobijecich stanic a to 40. Uvedla piiklad, ze to bude

bud' 20 dobijecich stanic s 2 body, nebo 40 s jednim bodem, nebo jakakoliv jejich kombinace,

ktera se v projektu dé jakkoliv namyslet. Forma financovani je zpétné aZ po vynalozeni

finanénich prostfedki, termin na realizaci projektu je az do 20.06.2028, projekt mize byt

realizovan samozfejmé driv. Vyzva je kolova, soutéZni, projekty jsou hodnoceny mezi sebou a

ty, které jsou pripravené tak budou poté podpofyeny. Projekt je nutny podat do 15.04.2024, ale

jedna se o prvni vyzvu, ktera v tomto programovém obdobi vybéhla (programové obdobi 2021

� 2027) a je zde velka pravdépodobnost, Ze se tato vyzva bude jeSté opakovat. Je dobré v ramci

této prvni vyzvy védét, na co se nachystat a pripravit. Informovala, Ze je mozné Zadat na nakup

samotné dobijeci stanice, vé. montazZe a instalace nezbytného platebniho systému, ale i naklady

na terénni upravy, inzZenyrské sité a i poplatky souvisejici s povolenim a zprovoznénim

samotné dobijeci stanice, jako poplatek za pripojeni do sité apod. Opravnénym Zadatelem jsou

vlastnici a spravci dotéené infrastruktury, pokud budou stanice nakoupeny, tak je diilezité, aby

byly provozovany minimalné po dobu5 let, jinak se dotace vraci. Pan Cmelik podékoval Ing.

Svihelové za cenné informace a doplnil prvni mySlenku, ktera nastala a to, Ze pocet dobijecich
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stanic neni zrovna maly a proto prvni mySlenka byla v tom, Ze by spoleénym Zadatelem byl

naptiklad Svaz mést a obci a pojd'me to udélat na vice mistech. Zadatel dotace bude

provozovatelem dobijecich stanic. Do toho vstoupila Ing. Svihelova a upozomila, Ze Zadatel

bude pouze vlastnikem, provozovatel by mél byt vybran vybérovym fizenim. Zadatel bude

pouze zodpovidat za jeji provoz, aby byla funkeni. Pan Cmelik podékoval za vysvétleni a

pokragoval, Ze v ptipadé, Ze bude vice partneri (obci) na dobijecich stanicich, ZAdost bude

slozitéjsi ptipravit a vyvstava tak otazka, zda bychom stihli pfipravit Zadost do 15.04.2024.

Dotazal se, co v8e je potteba do 15.04.2024 dolozit. Ing. Svihelova odpovédéla, Ze je potfebné

se upfesnit lokalizaci mist, kde dobijeci stanice budou realizovany, Zadné projekty, studie

proveditelnosti zde nejsou poZadovany. Pan Zmijak se dotazal, Ze je opravdu podminka, Ze

musime zrealizovat vsech 40 stanic, Ing. Svihelova potvrdila, Ze je to opravdu podminkou. Dale

se pan Zmijak dotazal na vy&i dotace. Ing. Svihelova odpovédéla, Ze mira podpory je maximum

80% zcelkové éAstky projektu a 20% je podil mésta. Pan Zmijak podotkl, Ze 22kW je maly

vykon, Ze se bavime o 4h dobijeni. Ing. Svihelova sdélila, Ze jsou vyzvy i na dobijeci stanice

s vyssim vykonem, nicméné otézkou je, zda budeme mit tu energii. Podotkla, ze je velmi

dilezité vytypovat si ty mista a jak dlouho by vlastnik elektroauta stal u dobijeci stanice. Pan

Zmijak se dotazal, zda vime podminky na vét8i dobijeci stanice. Ing. Svihelova odpovédéla, Ze

je to stejné s tim rozdflem, Ze u vét8ich dobijecich stanic je potfebna projektova dokumentace

a probéhne stavebni tizeni. Akorat u menSich dobijecich stanic je rychlej8i prabeh realizace,

protoZe neni vyZadovano stavebni povoleni. Pan Cmelik vstupuje do diskuze a navrhuje

variantu jit do 40 dobijecich stanic stim, Ze do toho projektu pijdeme samy, Ze je zde

predpoklad, Ze cena véetné dotazeni siti by mohla byt nékde kolem 5 miliont, kde 1 milion by

Slo za méstem a 4 miliony by Sly z dotace. Udr2itelnost je 5 let, coz by v pripadé, ze by nékde

menii dobijeci stanice nestatila, miiZe se pak vyménit za vét8i. VSichni zicastnéni souhlasi, je

to nutnost je pofidit. Nevidi problém s umisténim 40 dobijecich stanic. Rychlo dobijeci stanice

jsou jiz u vét8iny erpacich stanice, zejména na dalnici. Mgr. Veverkova vstoupila do diskuze,

Ze jestli se nékdo bavil s velkymi zaméstnavateli v Kyjové, kam nabijetky umistit, ze by bylo

dobré vzit v potaz je umistit nap¥. ke Sroubamé, Sklarny nebo u Nemocnice? Pan Cmelik

odpovédél, Ze nebavili, nebot' to fe3ime pouze dva dny. Opétovné zminil, ze nevidim problém

s umisténim 40 dobijecich stanic, lokality jako u Sroubarny, Sklamy, nemocnice, sidliSté aj.

jsou samoziejmosti. Sdélil informaci, Ze neni podminkou dotace, aby nabijetka stala na

pozemku Zadatele. Mgr. Bednafikova vstoupila do diskuze s tim, Ze take nevidi problém

s umisténim dobijecich stanic po celém Kyjové. Dale se vznesla diskuze, co délat v ptipadé, ze

nékdo zaparkuje svij viz namisté dobijeci stanice. Pan Zmijak vysvétlil princip, kdy po dobiti
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auta, v pripadé, Ze auto neodjede po dobiti, plati se tzv. najem za parkovani. Pan Cmelik vyvolal

hlasovani o tomto bodu.

Na zakladé vySe uvedeného se Vybor pro energetiku usnesl, Ze doporucuje zabyvat se moznosti

zbudovani sité dobijecich stanic o vykonu 22kW po mésté a podat Zadost o dotaci na pofizeni

dobijecich stanic na zakladé informaci od Ing. Evy Svihelové, ORM.

Nasledné probéhlo hlasovani: PRO 6, PROTI 0, ZDRZEL SE HLASOVANI 0

ad. 4. Zapojeni do projektu s Ceskou zemédélskou univerzitou

Pan Cmelik informuje 0 tomto bodu. Sdélil, Ze je to dost obecna zalezitost, materidly poskytl

v pisemné podobé vem élenim. Mésto Kyjov bylo osloveno ohledné projektu na zaleZitosti

osvéty a planovani projektd v ramci Smart Cities, pres energetiku aZ po hospodatské projekty

(Je v tom 125 miliont K¢). Je v tom zapojena Ceska zemédélska univerzita Zlin, CVUT a panu

Cmelikovi se zdaji byt partnefi zajimavi. Tento druh projektimaji vést k tomu, aby se stanovily

konkrétni parametry k dotaénim titulim, slouZi jako zdroj informaci, co dana mésta potiebuji

atd., v pfipadé zapojeni nam z toho nic neplyne, Zadné naklady, pouze se zapojime. Je zde

moznost ziskani penéz na studii proveditelnosti v oblasti energetiky na naSem uzemi. Napf. Ze

kdyZ maji penize navic, miZou nam z toho zafinancovat energetického specialistu. Zatim vic

informaci pan Cmelik nema.

ad. 5 Informace od Eg.D.

Pan Cmelik informoval v bodu &. 2 kratkym sdélenim.

ad. 6. Ruzné

ad. 7. Zavér

Z dnegniho jednani Vyboru pro energetiku vze3lo jedno doporuceni:

1. Vybor pro energetiku doporucuje Zastupitelstvu mésta Kyjova, abyprijalo ndsledujici

usneseni: Zastupitelstvo mésta souhlasi, na zakladé doporuceni vyboru pro energetiku

ze dne 28.02.2024, se zabyvat realizaci projektu na pofizeni sité dobijecich stanic pro



elektroautomobily svyuzZitim dotatnich zdroji Ministerstva dopravy v ramci

A
Zapsala: Pavla Soukopova, DiS. /

f+Ovétil: Petr Zmijak

/
Piedseda vyboru: Bc. Antonin Kuchaf Wl

Operaéniho programu Doprava.


